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R O M A N I A 
JUDEŢUL TIMIŞ 
CONSILIUL JUDEŢEAN 
 
 
 

Proces – Verbal 
încheiat în data de 19 decembrie   2011  în  

şedinţa ordinară a  Consiliului Judeţean Timiş 
 
 
 
 Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 

Doamnelor şi domnilor, 
Înainte de a dezbate punctele înscrise pe ordinea de zi, aş vrea să vă spun 

că în urma unei consultări avută cu domnul consilier judeţean Viorel Sasca, dorim 
ca  anul viitor,  să amenajăm balconul  Palatului  Administrativ, unde în Decembrie 
1989 s-a purtat acel dialog şi a fost, până la urmă, un centru de comandă al 
Revoluţiei, motiv pentru care  l-am invitat pe unul dintre cei care a fost în acel 
moment, acolo, în balcon. Dorim să-l facem un loc de perelinaj, un monument 
istoric al Timişoarei fiind reprezentativ pentru noi şi pentru Revoluţia din 1989 din  
Timişoara.  

În acest context aş vrea să-l rog pe domnul Ioan Savu să ne adreseze 
câteva cuvinte, întrucât domnia sa a fost în acel balcon la momentul respectiv, iar 
noi ceilalţi care eram în stradă, în 20 Decembrie 1989 când se negocia cu fostul 
Guvern condus de Dăscălescu, aşteptam cu înfrigurare rezultatele negocierilor.  

 
Domnul  Ioan Savu,  
Doamnelor şi domnilor mă simt onorat să ma aflu în mijlocul dumneavoastră 

şi să vă spun că în urmă cu 22 de ani,  timişorenii cu tărie şi dârzenie au luptat să 
nu fie distruşi. Atunci puteam fi distruşi dar nu au reuşit.  Dacă priviţi în urmă, zeci 
de mii de oameni veneau spre centru fără să calce nici măcar iarba. În Piaţa 
Operei se strângeau cu toţii atunci în zilele revoluţiei dar aveau grijă să păstreze 
ceea ce au realizat şi aşa cum spuneam le păsau de tot ce era in jurul lor încât nici 
iarba nu călcau.  Astfel ne dăm seama că în stare de revoluţie oamenii  erau cu 
sufletul în mână şi cu credinţa în Dumnezeu şi nu puteau fi înfrânţi.  

Parlamentul, Uniunea Europeană, Administraţia Preşedinţială, Curtea 
Constituţională, libera circulaţie,  intrarea în NATO, în Uniunea Europeană a fost 
posibilă pentru că nişte oameni au avut tăria să pună mai presus de interesele lor, 
interesele ţării şi poporului. Nu sunt simple vorbe pentru că istoria ne dovedeşte că 
aşa a fost. Unii au fost răniţi, alţii au fost ucisi atunci,  dar toţi au avut tăria să lupte 
atunci pentru împlinirea idealurilor.  

Aici, la Timişoara, în aproprierea acestui loc, Statul comunist a fost 
îngenuncheat chiar  în două rânduri. Prima dată când am obţinut eliberarea 
arestaţilor din zilele Revoluţiei şi retragerea armatelor în cazărmi.  Apoi, câteva ore 
mai târziu, în Piaţa Operei,  Timişoara a fost declarată – primul oraş liber din 
România.   

Referitor la ziua de 20 Decembrie 1989 aş avea câteva propuneri şi am să 
dau citire câtorva dintre acestea:  
1) Cinstirea zilei de 20 Decembrie 1989, prin organizarea în fiecare an, în această 

zi, a unui „Simpozion internaţional – Timişoara – primul oraş Liber al României”, 
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cu lucrări prezentate pe mai multe secţiuni: istorie, sociologie, economie, 
arhitectură, spiritualitate, tradiţii şi specific local, etc.  

2) Lucrările prezentate să fie publicate în volum, traduse şi în 12 limbi – sârbo-
croată, maghiară, germană, italiană, franceză, engleză, spaniolă, rusă, arabă, 
portugheză şi japoneză, pentru ca un mare număr de potenţiali interesati, să 
poată fi în contact cu aceste informaţii importante despre Timişoara, Banatul 
Istoric, România, Europa Centrală, Europa de Est şi SE. Exemplare din 
acestea să fie oferite Bibliotecii Naţionale, Bibliotecii Academiei, Bibliotecilor 
Universitare importante din ţară şi străinătate, Bibliotecii Congresului American, 
etc. 

3)  Se va avea în vedere posibilitatea postării pe internet a unui minim de informaţii 
călăuzitoare pentru acces facil. 

4)  Amploarea deschiderii spre lume ne va obliga la o înaltă ţinută a desfăşurării şi 
a lucrărilor prezentate, propunându-ne crearea unui Standard Naţional, de care 
va trebui să se ţină seama. 

5) Deschiderea oficială se va face cu participarea primarului, Viceprimarilor, a 
Prefectului, Preşedintelui Consiliului Judeţean, a Plenului consiliului municipal 
şi consiliului judeţean reunite (sau a altor forme de organizare teritorial-
administrative ce vor exista în timp).  

6)  Se vor prezenta scurte alocuţiuni ale reprezentanţilor oficialităţilor, ale invitaţilor 
de seamă, precum şi ai participanţilor importanţi, dacă mai trăiesc, ori ai 
urmaşilor lor. Organizatorii vor impune rigoarea şi decenţa standardului în care 
vor dori să se înscrie.  

7)  Organizatorii vor fi: Primăria, consiliul Municipal, Prefectura, Consiliul Judeţean 
Timiş, Asociaţiile comitetului cetăţenesc al revoluţionarilor de la Comitetul 
Judeţean Timiş, 20 decembrie 1989 şi Frontul Democratic Român de la Opera 
Română din Timişoara, 20 Decembrie 1989. 

8)  Ar fi nevoie ca noi înşine să punem mare preţ pe ceea ce am realizat împreună 
în urmă cu 22 de ani, între 16 – 22 decembrie 1989 şi să le arătăm vizitatorilor 
Timişoarei. La intrările în Timişoara din toate direcţiile să fie scris clar şi vizibil „ 
ACESTA ESTE ORAŞUL ÎN CARE A ÎNCEPUT REVOLUŢIA ROMÂNĂ ÎN 
1989 ŞI A FOST ÎNGENUNCHEAT COMUNISMUL!”. Să fie ridicat un 
Monument – Timişoara, primul oraş liber, care să fie aşezat într-un loc cu o 
perspectivă largă, vizibil de la distanţă şi de jur împrejur.  

9)  Gândiţi monumentul în perspectiva dezvoltării urbanistice a Timişoarei. Să fie 
un munument adevărat. Nu plecaţi de la resurse ci de la necesităţi şi împlinirea 
menirii. Nu puneţi zăgaz sufletului, şi astfel năzuinţele se vor împlini. Eu am 
convingerea aceasta.  

10) Avem datoria faţă de înaintaşii noştri, cei care au făcut ca Timişoara şi Banatul 
să fie în istorie, în avangarda dezvoltării Europei, pe multiple planuri, având 
priorităţi la nivel naţional, regional şi european, nu ca scop în sine, ci ducându-
şi viaţa de fiecare zi, într-un firesc al său. Să menţinem steagul sus! 

11) Integrarea Europeană fiind un deziderat major al Europei, cel puţin declarativ 
pentru toţi, se va face, se pare, cu sau voia noastră. Aceasta presupune nişte 
paşi pregătitori, ascunşi sau la vedere, care ne implică pe noi, ca popor şi ţară 
şi, deci, inclusiv Timişoara şi Banatul Istoric.  

12) Împărţirea în Euro Regiuni interne şi apoi la noi a Euroregiunii Dunăre – Criş – 
Mureş – Tisa, va presupune apoi nişte structuri de conducere, foruri 
decizionale, organisme de reprezentare, capitală administrativă, autorităţi 
publice diverse, strategii de dezvoltare, identificarea şi crearea de resurse, 
accesarea şi utilizarea de fonduri comunitare, etc.  
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13) Pentru toate acestea şi pentru foarte multe altele, noi va trebui să fim pregătiţi 
din vreme. Sunt convins că pentru multe, de mult, de când au fost gândite 
aceste lucruri şi apoi din mers s-au creat premise ce nu numai că nu ne sunt 
favorabile, dar ne sunt şi potrivnice.  

14) Ar trebui, deci, ca locuitori ai Timişoarei, ai Banatului, la fel ca cei ai celorlalte 
zone ale ţării, să ne unim eforturile, deasupra intereselor partinice sau de orice 
alt interes intern sau extern ce ne dezbină sau încearcă să ne impună alte 
interese. În faţa lui Dumnezeu, fără a dori răul cuiva, să elaborăm propuneri ale 
tuturor celor cărora le pasă, cu soluţii îndrăzneţe ale specialiştilor şi prin 
dezbatere publică, strategii de dezvoltare a Timişoarei, a Banatului Istoric, a 
Euroregiunii Dunăre – Criş – Tisa – Mureş, a României, a Europei şi evident, a 
Planetei Pământ, ai căror cetăţeni suntem cu toţii.  

15) Am în vedere şi sistemul solar şi galaxia pentru moment, ai căror cetăţeni 
suntem de asemenea pentru a avea o percepţie cât mai cuprinzătoare, pentru 
a ne asuma participativ viitorul. Oameni ai Banatului  şi ai României, nu vă 
temeţi! A spus Domnul: „Îndrăzniţi, Eu am învins lumea!” 

16) Putem observa clar, cum de la Bucureşti, sistematic şi înainte şi după 
Revoluţie, Timişoara a fost exclusă de la mari investiţii şi izolată de căile de 
comunicaţi importante (vezi: deschiderea punctelor de frontieră, regionala CFR, 
autostrada, centura, aeroportul etc.).  

17) Acţiunile multora, din interiorul şi din afara ţării, sunt clar de a dezarticula 
această naţiune.  

18) Europa unită se cuvine a fi o sumă a calităţilor şi specificului benefic al 
popoarelor ce-o vor compune, nediscriminatoriu şi asumat, nu impus şi strâmb. 
Altfel nu va dăinui.  

19) Ne revine nouă, ca trăitori acum pe aceste plaiuri, să ne asumăm propria 
existenţă şi s-o împlinim.  Să preluăm unii de la alţii bunele obiceiuri şi să le 
trăim în bună înţelegere unii cu alţii, înăuntrul ţării, precum şi cu vecinii, în pace 
şi în adevăr. E singura şansă a ţării, a Europei şi a lumii. Până acum am trăit 
exact invers şi uitaţi-vă unde a ajuns lumea.  

20) Hai să fim noi, Timişoara şi Banatul, România deschizătorii de drumuri. Chiar 
dacă pare utopic „şi drumul cel mai lung începe cu primul pas” după cum spune 
proverbul chinezesc. Merită să probăm! 

Aşa să ne ajute Dumnezez, după cugetul, simţirea şi faptele noastre! 
Cu credinţă, iubire de oameni şi încredere în Ajutorul Divin.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Vă mulţumim pentru cuvintele adresate care reprezintă, până la urmă, 

esenţa existenţei noastre şi de aici încolo, această unitate a Banatului, a 
Timişoarei trebuie să ne caracterizeze mult mai mult, depăşind chiar momentele 
partinice şi de influenţă din diferite alte grupuri.  

 
Domnul consilier judeţean Viorel Sasca 
Doamnelor şi domnilor, cuvintele domnului Ioan Savu au fost, fără îndoială, 

pline de semnificaţie. Revoluţia ne-a adus libertatea dar, odată cu ea, ne-am 
recâştigat şi demnitatea noastră ca popor. Din păcate, am ajuns să o pierdem 
încetul cu încetul. S-au găsit mulţi care spun că nu a fost o revoluţie. Orice 
transformare profundă şi radicală  a unei societăţi şi mai ales schimbarea unui 
regim dictatorial este fără îndoială o revoluţie.  

Nu trebuie să uităm că în toate revoluţiile au existat amestecul serviciilor 
secrete. Vedeţi exemplul, Marii Revoluţii Socialiste din Octombrie, serviciile 
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secrete germane l-au dus pe Lenin de la Geneva în Rusia. În Revoluţia Franceză, 
serviciile secrete engleze au încurajat, însă la noi nu s-a putut dovedi implicarea 
serviciilor secrete şi cu toate astea se clamează tocmai de cei invinsi în această 
revoluţie şi care din păcate, ocupă poziţii puternice astfel încât denigrează 
Revoluţia.  

Acest lucru se întâmplă astăzi şi mai nou, a apărut o altă formă, respectiv 
un grup de parlamentari din Iaşi s-au găsit să clameze prioritatea Iaşului, dar 
adevărurile istorice nu pot fi ascunse pentru că Timişoara este primul oraş liber. 
Aici a apărut primul Front Democratic Român, cu un program politic. Apoi a apărut 
Proclamaţia de la Timişoara şi aici sunt o parte din cei care au contribuit la 
aceasta.  

Toate acestea sunt ale noastre şi ne putem mândri. Fără îndoială că dacă 
noi vom da dovadă, din nou, de acel spirit de solidaritate de care am fost animaţi 
atunci şi vom avea o voce unica puternică a Timişoarei cu siguranţă vom reuşi să 
impunem adevărul.  

Din păcate şi la nivelul asociaţiilor de revoluţionari există o dezbinare 
profundă şi se manifestă orgoliile sau partizanatele politice. Ar trebui şi poate acum 
este momentul ca revoluţionarii din Timişoara să dea dovadă de unitate şi să facă 
o Uniune a Asociaţiilor şi să dea o singură voce a Timişoarei. Oare de ce nu se 
poate? Cine îi împiedică? Orgoliile? 

Tot din păcate spun că nu toate speranţele noastre de atunci s-au îndeplinit 
şi acest lucru nu s-a realizat pentru că acel regim dictatorial nu a permis existenţa 
unei opoziţii în România. Era o mână de dezidenţi. Dacă am fi avut şi noi o opoziţie 
organizată,  ar fi apărut şi la noi un personaj de talia  lui Vaclav Havel care, din 
păcate, a decedat şi nu pot să nu-l amintesc, atunci fără îndoială că soarta 
României şi a noastră ar fi fost alta acum. Dumnezeu să ne ajute!.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Vă mulţumesc domnule Viorel Sasca.  
Sigur că avem respect faţă de cei din Braşov, Iaşi şi de toţi cei care în 

regimul comunist au încercat să răstoarne acest regim. Tuturor le mulţumim pentru 
ceea ce au făcut dar, în primul rând toţi trebuie să aibă respect faţă de Timişoara 
pentru că acest oraş este locul în care s-a născut noua Românie. Acest lucru 
trebuie să-l înţeleagă toţi, chiar şi aceia care sub diverse iniţiative  nici măcar nu 
ştiu ce s-a întâmplat în acea perioadă în Timişoara, Lugoj şi Arad. Timişoara este 
locul unde s-a născut noua Românie, iar noi aici, în plenul consiliului judeţean cu 
respect pentru balconul acestei instituţii care atunci a însemnat ceva, iar acum 
trebuie să devină un monument istoric pentru Timişoara, aşa cum este şi balconul 
Operei.  

Cu respect pentru toţi cei care au fost liderii Revoluţiei din Timişoara şi 
pentru  toţi cei care au fost în stradă le mulţumim tuturor şi ne dorim o Românie 
unită, una nedominată de gruprile de interese ci una aşa cum am gândit-o, atunci, 
în Decembrie 1989. 

În acest context l-am invitat pe domnul Ioan Savu aici şi îi mulţumesc că a 
venit. De asemenea, a venit  domnul Hosu, domnia sa fiind reprezentant al 
„Altarului”, domnul Petrişor Morar primul preşedinte al Frontului Democratic 
Român, colegii care au participat la scrierea Proclamaţiei de la Timişoara, 
reprezentanţii Societăţii Timişoara. La plenul precedent am avut ca invitaţi alţi 
reprezentanţi ai asociaţiilor de revoluţionari şi Consiliul judeţean Timiş tot timpul a 
încercat, în această perioadă, să dea o mână de ajutor acestor asociaţii, astfel 
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încât ele să poată funcţiona în continuare şi să poată realiza o parte din dorinţele 
lor.  
 Profitând de faptul că anul trecut, printr-o hotărâre a consiliului judeţean, ne-
am dat acceptul ca judeţul Timiş şi Timişoara să fie declarat primul oraş liber, apoi 
comemorarea  zilelor aş vrea să  le mulţumesc tuturor celor prezenţi cu această 
ocazie.  
 
 Domnul consilier judeţean Bojin Titu 
 Aş vrea să aduc şi eu un omagiu celor care s-au jertfit pentru democraţie în 
Timişoara, la Revoluţia din decembrie 1989. Vreau să le mulţumesc tuturor celor 
care au făcut ca noi să putem fi astăzi într-o libertate deplină şi să ne putem 
manifesta aşa cum considerăm că este normal, iar acest lucru sper că-l vom face 
şi pe viitor. Vreau să felicit pe domnul Savu şi colegii domniei sale pentru 
încercarea şi tăria de a încerca să facă şi în acest an gestul de a-şi susţine colegii 
prin măsurile care au fost luate atunci când au decis să intre în  greva foamei la 
sediul dânşilor. Vreau să-i felicit pentru modul în care încearcă să păstreze vie 
amintirea celor care nu mai sunt printre noi şi a celor care au probleme.  

Doresc să mă alătur şi eu domnului Viorel Sasca în dorinţa sinceră de a 
găsi unitatea pentru cele 7 asociaţii ale revoluţionarilor.  Vrem să  găsim 
posibilitatea  creării unui Consiliul care să poată vorbi într-o singură voce atunci 
când îşi manifestă susţinerea pentru măsurile ce îi privesc în mod direct. 

Încă o dată vreau să-i felicit pe toţi şi vreau să le mulţumesc pentru tot ceea 
ce au făcut şi aş vrea, nu în ultimul rând, ca în numele meu şi al colegilor mei să le 
urez Sărbători Fericite!.  

Aş vrea, dacă este posibil să păstrăm un moment de reculegere pentru 
aceeia care atunci în Decembrie au luptat, iar astăzi  nu mai sunt  printre noi.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Înainte de a ţine momentul de reculegere vă rog să-mi permiteţi să-i dau 

cuvântul şi domnului Hosu pentru a ne spune şi domnia sa  câteva cuvinte, apoi să 
încheiem acest preambul al şedinţei de plen a consiliului judeţean.  

 
Domnul Hosu   
Domnule preşedinte, doamnelor şi domnilor, doresc să vă mulţumesc 

tuturor pentru cuvintele frumoase adresate nouă şi celor care au adus libertatea 
Timişoarei şi în România.  

An de an, după Decembrie 1989, toţi românii, dar mai cu seamă noi 
timişorenii, ne pregătim să întâmpinăm sărbătoarea creştinească a Naşterii 
Domnului Isus Hristos înbrăcând mai devreme haine atât de sărbătoare, cât şi de 
doliu, marcând astfel în perioada 16 – 22 decembrie, comemorarea şi aniversarea 
victoriei Revoluţiei Române, eveniment de cotitură în istoria ţării noastre fără de 
care, cu siguranţă, nu se putea concepe o festivitate de genul celei de acum.  

Au trecut 22 de ani de la Revoluţia din Decembrie 1989, pentru foarte mulţi 
români amintirea ei este încă vie, iar după ani de restricţii şi constrângeri, 
conştiinţa publică descătuşată în Decembrie dar apăsată de nevoile cotidiene, 
păstrează tot mai selectiv imaginea evenimentelor care au schimbat radical 
destinul României.  

Căderea dictaturii a fost pentru majoritatea covărşitoare a românilor, 
momentul unor mari speranţe. Oameni necunoscuţi se îmbrăţişeau între ei, pe 
feţele lor se citea bucuria sentimentului de fraternitate care a unit oameni şi 
destine. Acele clipe nu vor putea fi uitate niciodată de către cei care le-au trăit cu 
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maximă intensitate. Cei 22 de ani care au trecut de la Revoluţia Română nu s-au 
dovedit îndeajuns pentru a clarifica parcurgerea evenimentelor tragice din 
Decembrie 1989. Revoluţia a constituit reacţia de demnitate a unei generaţii care, 
răsturnând ceauşismul şi comunismul, şi-au asumat cu orice preţ dreptul la 
libertate.  

În Revoluţia română au fost răniţi, mutilaţi, schingiuiţi, arestaţi mai multe 
zeci de mii de oameni. Regimul Ceauşescu a ieşit din istorie târând după el viaţa a 
peste 1.100 de tineri români.  Revoluţia Română a fost poate ultima revoluţie 
sângeroasă a continentului european, dar impactul ei naţional şi internaţional nu a 
fost cercetat îndeajuns. Societatea românească a continuat să rămână divizată. 
Reconcilierea naţională a rămas la stadiul de deziderat. Curentele de gândire 
radicale şi divergenţe îşi dispută şi astăzi scenarii proprii privind desfăşurarea 
Revoluţiei Române.  

Din păcate,  transformarea subiectului Revoluţiei în propagandă politică în 
lupta pentru putere, crizele succesive care au zguduit România, sărăcind populaţia 
şi desproprietărind global poporul român au condus la situaţia  de astăzi când 
Revoluţia a devenit nu un subiect naţional de dezbatere, ci motiv de confruntare 
oarbă şi de scandal voit între diferite grupuri de influenţe.  

Revoluţia Română nu a aparţinut niciunui curent politic, nu a fost a unei 
ideologii, la ea au participat dopotrivă muncitori şi intelectuali, tineri şi bătrâni, 
anticomunişti împreună însufleţiţi de speranţa că dictatura trebuie să fie răsturnată 
odată pentru totdeauna. Revoluţia Română este fapta generaţiei noastre, căreia 
continuăm să-i datorăm şi astăzi istoria care i se cuvine.  

Chiar dacă rezultatul final al democratizări nu este încă total limpede, 
revoluţiile şi-au îndeplinit poate cea mai importantă funcţie, au provocat prăbuşirea 
regimurilor comuniste şi au permis cetăţenilor ţărilor din fostul bloc sovietic să îşi 
creeze propriul destin. De aceea suntem obligaţi să nu uităm niciodată că am 
luptat în Decembrie 1989 pentru recâştigarea drepturilor fundamentale ale omului 
şi construirea unei societăţi democratice care să garanteze respectarea acestor 
drepturi. Suntem obligaţi să păstrăm veşnic vie amintirea celor ce au plătit cu viaţa 
libertatea noastră. Sunt prietenii noştri, copii sau fraţii noştri, fii ai Timişoarei din 
totdeauna, demni dar astăzi, în sfârşit, liberi.  

De noi şi numai de noi depinde să realizăm tot ce am visat în Decembrie 
1989. Avem livertate, trebuie să o apărăm şi să învăţăm să o folosim.  

Aşa să ne ajute Dumnezeu! 
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Vă mulţumesc domnule Hosu şi ca respect faţă de martirii Revoluţiei, faţă 

de cei care au luptat atunci şi astăzi nu mai sunt printre noi, la sugestia domnului 
consilier judeţean Titu Bojin, vă propun să ţinem un moment de reculegere.  

 
Domnul consilier judeţean Viorel Coifan 
Domnule preşedinte, apropo de acest moment de reculegere care este 

absolut necesar, doresc să reamintesc că în acest sfârşit de săptămână, au murit 
doi oameni complet diferiti. Unul este Vaclav Havel şi celălalt este Kim Jong, dar 
amândoi reprezintă două personalităţi  opuse.  

De aceea aş sugera ca momentul de reculegere pentru revoluţionarii noştri 
să fie şi pentru Vaclav Havel, iar acest lucru îl facem în spiritul nostru european şi 
de solidaritate cu tot ceea ce a însemnat mişcarea revoluţionară de „catifea” din 
1989.  
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Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Vă mulţumesc domnule consilier judeţean Viorel Coifan şi cred că toată 

lumea este de acord să ţinem acest moment de reculegere atât pentru martirii 
Revoluţiei cât şi pentru Vaclav Havel.  

 
Momentul de reculegere fiind încheiat vom trece la dezbaterea punctelor 

înscrise pe ordinea de zi şi declar deschisă şedinţa ordinară a Consiliului judeţean 
Timiş şi vă anunţ că sunt prezenţi un număr de 33  consilieri judeţeni din 36 
consilieri judeţeni în funcţie. Lipseşte doamna Mariana Eftimie şi domnii Preunca 
Daniel şi Rotărescu Vasile.  

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr. 333/14.12.2011 şi a fost adusă 
la cunoştinţă publică prin publicarea pe site-ul propriu şi comunicare către mass-
media. 

La şedinţă participă, în calitate de invitaţi, şefi de compartimente şi 
specialişti din aparatul propriu, conducătorii unor instituţii şi servicii publice de sub 
autoritatea consiliului judeţean, precum şi reprezentanţii mass-media.  

Vă  prezint, în continuare, ordinea de zi a şedinţei: 
1) -  Întrebări, interpelări. 
2) -  Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei preliminate a bugetelor 

secţiunii de funcţionare şi a secţiunii de dezvoltare pentru bugetul propriu al 
judeţului Timiş pe trimestrul IV. 

3) -  Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor judeţene pentru anul fiscal 2012. 
4) -  Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru unele servicii de interes 

judeţean în anul fiscal 2012.  
5) -  Proiect de hotărâre privind atribuirea unui mandat Asociaţiei de Dezvoltare 

Intercomunitară Deşeuri Timiş. 
6) -  Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită a unor spaţii din Bastionul 

„Theresia” Timişoara.  
7) -  Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii licenţelor de traseu pentru 

efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale unor 
operatori de transport rutier. 

8) - Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea „Programului de 
transport judeţean de persoane prin curse regulate pentru perioada 01.07.2008 
– 30.04.2013”. 

9) - Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Consiliului Judeţean 
Timiş în Consiliul Consultativ al Inspectoratului Şcolar Judeţean Timiş. 

10) -  Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de ocupare a funcţiilor publice al 
aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Timiş pe anul 2012.  

11) -  Diverse.  
 

Vă rog a-mi permite să introduc pe ordinea de zi, la punctul nr. 11  - 
Proiectul de hotărâre privind aprobarea contractării unor servicii de audit în 
legătură cu activitatea economico-financiară a SC Politehnica Timişoara SA, iar 
punctul nr. 12  devine „Diverse”.  

Dacă doriţi să introduceţi şi alte puncte pe ordinea de zi? Dacă nu, supun la 
vot ordinea de zi. 

Consiliul judeţean Timiş a aprobat ordinea de zi prezentată cu 32 voturi 
„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Coifan  Viorel 
– Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan Lelica, Cutu Dorin 
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Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu Marian  Hehn Dorin 
– Olimpiu, Matei Viorel, Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – Emilia,  Munteanu 
Sorin, Negoiţă Adrian – Valentin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă Emilian – Florin,  
Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  Suciu Matei, Supuran 
Sorin Szatmari Ioan – Ştefan. 

Înainte de a trece la dezbaterea problemelor înscrise pe ordinea de zi, vă 
supun aprobării procesul  - verbal al şedinţei ordinare din 29 noiembrie 2011 . 

Consiliul judeţean Timiş a aprobat procesul – verbal  cu 33 voturi „pentru” 
din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, Borha 
Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, 
Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu Ion, 
Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan Lelica, 
Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu Marian  
Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – Emilia,  
Munteanu Sorin, Negoiţă Adrian – Valentin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă Emilian – 
Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta, Suciu Matei, 
Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan. 
 
 

Punctul nr. 1 - Întrebări, interpelări 
 
 Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 

Dacă sunt întrebări sau interpelări? 
 

Doamna consilier judeţean Emilia Milutinovici 
Domnule preşedinte, aş dori să vă adresez rugămintea de a dispune ca la 

plenul următor, cel din luna ianuarie, să ne fie prezentată o situaţie a respectării 
clauzelor contractuale a celor care deţin spaţii în PITT. De asemenea, aş dori ca 
această situaţie să fie asumată prin nume, prenume şi semnătură.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
În ce sens să fie asumată? 
 
Doamna consilier judeţean Emilia Milutinovici 
În sensul de a evidenţia achitarea la zi a chiriei de către cei care deţin spaţii 

acolo.  
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Spaţiile sunt deţinute de societăţi comerciale şi acestea plătesc redevenţă. 

De fapt, dumneavoastră solicitaţi o situaţie cu obligaţiile financiare faţă de consiliul 
judeţean al societăţilor comerciale prezente în PITT.  

 
Doamna consilier judeţean Emilia Milutinovici 
Da.  
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Noi am mai prezentat această situaţie dar e bine să fie prezentată în 

permanenţă. Dacă mai sunt alte întrebări, interpelări? 
 
Domnul consilier judeţean Marcel Mihoc 
Domnule preşedinte şi stimaţi colegi,  
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Săptămâna trecută am fost în vizită la Spitalul de Copii „BEGA”, aşa cum îl 
ştie toată lumea. Spitalul este proprietatea noastră şi aparţine de Spitalul Judeţean 
al cărui director este chiar colegul nostru domnul consilier judeţean Nodiţi 
Gheorghe.  Toată lumea spune că ne pleacă medicii, că nimeni nu se implică în 
actul medical, dar am avut plăcerea să cunosc acolo un colectiv de specialişti 
conduşi de domnul director Ilie Constantin, care, pe lângă faptul că au 
remodernizat spitalul din fonduri proprii, au adus foarte multe granduri şi scriu 
proiecte europene.  

Din acest motiv, rugămintea mea este ca noi toţi, plenul consiliului judeţean, 
consiliul judeţean, să-i ajutăm să obţină o finanţare pe proiecte transfrontaliere cu 
ungurii în vederea construirii unei noi secţii pentru nou – năşcuţi. Acest proiect 
variază între 500  şi 2 milioane de euro şi aş vrea să-i mulţumesc domnului Sergiu 
Bălaşa că s-a implicat în scrierea acestui proiect şi chiar i-a învăţat pe domnii 
doctori să scrie  proiecte.  

De aceea, rugămintea mea este ca în această perioadă până la sfârşitul 
lunii, având în vedere că la sfârşitul lunii ianuarie proiectul trebuie depus, în 
condiţiile în care se va solicita o adresă din partea noastră din care să rezulte că 
dorim să participăm la acel proiect cu o cofinanţare de 2% , noi o să vă dăm un vot 
de încredere şi o să vă rugăm să faceţi documentele necesare pentru obţinerea 
proiectului.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Discutăm acum de proiectul transfrontalier interreg în care termenul final 

este 30 ianuarie 2011, dar nu este numai acest proiect, mai sunt şi alte proiecte, 
tot cu spitalul din Szeget,  printre care cel pentru refacerea amfiteatrelor din spitalul 
judeţean.  

Ar fi păcat să nu le gestionăm aşa dar înainte de acest lucru ar trebui să 
facem o evidenţă. Ştiţi cum este cu banii europeni, cheltuim din fonduri proprii şi 
apoi ne vin banii. Deci trebuie să gestionăm mai întâi bugetul nostru şi apoi să 
vedem ce facem. E adevărat că iniţial este vorba de o cofinanţare de 2% dar  la 
final se ajunge la o cofinanţare de 100%, după care ne revin aceşti bani.  

 
Domnul consilier judeţean Marcel Mihoc 
Ţinând cont de faptul că în Timişoara există un spital privat „ATHENA”, că 

Spitalul Odobescu încet, încet dispare datorită faptului că a fost revendicat şi se 
plăteşte de către primărie o chirie de peste 30 mii euro, cred că trebuie să ne 
gândim şi la spitalele noastre.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Ştiţi foarte bine că trebuie să facem maternitatea. Acest lucru e clar.  
 
Domnul consilier judeţean Marcel Mihoc 
Da, asta sigur o vom face, dar probabil o vom face în mandatul viitor. Acum 

aş dori să nu pierdem termenul de 30 ianuarie când trebuie să depunem proiectul 
şi chiar să vă împuternicim pe dumneavoastră să semnaţi documentele.  

 
Domnul consilier judeţean Viorel Coifan 
Domnule preşedinte,  eu vă propun să iniţiaţi o politică publică de sprijinire a 

sănătăţii din judeţul Timiş pentru că nu există numai România – Ungaria ca şi 
posibilitate de finanţare.  
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A mai existat în vară şi programul POS CCE IV de sănătate, iar  pe lângă 
Spitalul Odobescu,  Spitalul Judeţean este şi Spitalul Municipal .  Deci este foarte 
important să avem o evidenţă a spitalelor care au nevoie de finanţari din diverse 
proiecte.  S-ar putea ca anul viitor să fie ultimul an în care se mai pot depune 
proiecte pe fonduri europene pentru că în 2013 expira această sursă de finanţare, 
din câte ştiu eu.  

 Astfel vom putea avea un tablou exact al necesităţilor tuturor spitalelor din 
municipiu şi din judeţ, pentru că trebuie să ştiţi că şi spitalul din Lugoj are două 
proiecte în derulare.  

 
Domnul consilier judeţean Gheorghe Nodiţi 
E adevărat că sănătatea trebuie privită puţin mai serios pentru că spitalul 

judeţean aparţine consiliului judeţean, iar spitalul municipal aparţine consiliului 
local al municipiului şi vreau să vă spun că credibilitatea noastră din punct de 
vedere al calităţii conţinutului unui astfel de proiect este foarte importantă. Ştiţi 
foarte bine că punctajele se dau în funcţie de cei care participă la proiect, iar 
spitalul judeţean poate îndeplini aceste punctaje destul de facil.  

Referitor la proiectele transfrontaliere aş vrea să vă spun că, deocamdată,  
partenerii noştri  cei mai serioşi au rămas tot ungurii.  Noi am încercat câteva 
lucruri cu sârbii şi am fost total dezamăgiţi, întrucât comisiile formate pentru  
acreditarea acelor proiecte au rămas fără nici un rezultat, termenul a fost depăşit  
şi nu au fost de acord  cu o anumită participare financiară.  

Din acest motiv vreau să susţinem acest lucru şi chiar aş vrea să-i 
mulţumesc domnului Sergiu Bălaşa pentru că domnia sa este alături de noi şi am 
început să învăţăm să facem anumite lucruri care ţin de proiecte astfel încât atunci 
când mergem la concursul de proiecte să avem rezultatele cele mai bune. 

Chiar şi eu vă rog să susţinem proiectele spitalului judeţean în măsura 
posibilităţilor. E adevărată observaţia domnului preşedinte când domnia sa spunea 
că noi participăm cu toţi banii încă de la început şi apoi recuperarea este în funcţie 
de îndeplinirea etapelor. De aceea trebuie să avem mare grijă cu acest lucru 
pentru că dacă nu se respectă etapele niciodată nu vom putea recupera banii.  

 
Domnul consilier judeţean Viorel Sasca 
Eu voi aborda această problemă din punct de vedere tehnic. Referitor la  

confinanţări pot spune că am avut deja o discuţie cu domnul Marcel Mihoc pe 
această temă.  Contribuţia noastră ar trebui să fie 2% şi dacă luăm limitele în care 
ar trebui să fie finanaţată, respectiv 500 mii euro şi 2 milioane de euro, jumătate 
din această sumă, pentru că fondurile se împart între noi şi partea maghiară la 
jumătate, atunci ne-ar reveni o contribuţie între 5.000 euro şi 20 mii euro şi cred că 
pentru acest lucru ar trebui să ne dăm noi astăzi acceptul, astfel încât, domnul 
preşedinte să poată semna documentele prin care ne angajăm să asigurăm partea 
noastră de cofinanţare.  

 
Domnul consilier judeţean Titu Bojin 
Aş vrea acum în ultima şedinţă din acest an dacă puteţi să ne spuneţi, 

dumneavoastră sau domnul director Mircea Mihut, în ce situaţie ne aflăm cu 
administraţiile locale din judeţ şi dacă vreuna din acestea au probleme financiare 
delicate cu privire la neplata salariilor sau a utilităţilor. 

Ne dorim să ştim în ce situaţie sunt pentru a găsi o soluţie acum la 
închiderea anului.  
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Domnul vicepreşedinte Adam Crăciunescu 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, aşa cum ştim, sâmbătă a avut loc 

inaugurarea tronsonului de autostradă pe partea de vest. Această autostradă este 
cea care deserveşte Aradul şi face să se ajungă mai repede la Aeroportul 
Timişoara.  

Din respect pentru timişoreni şi chiar pentru cei din judeţul Timiş vă rog 
domnule preşedinte să ne spuneţi, întrucât dumneavoastră aţi fost prezent la 
acţiune şi chiar dacă timpul ne-a demostrat că nu s-a vrut forma aceasta de 
autostradă şi pentru că aţi obţinut promisiunea că se termină tronsonul până la 
Lugoj,  dacă s-a rezolvat o descărcare corespunzătoare la 4 benzi şi nu ceea ce  
se întâmplă pe dealul de la Giarmata, unde este acel racord la drumul judeţean pe 
un drum cu substrat european chiar dacă la nivelul consiliul judeţean s-au luat 
măsuri şi s-a modernizat acel drum. Cu toate acestea nu este un drum care să 
ofere posibilitatea timişorenilor să beneficieze de facilităţile autostrăzii.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Dacă mai sunt alte întrebări, interpelări? Dacă nu, voi răspunde întrebărilor 

adresate până acum.  
Deci, proiectele respective le vom susţine absolut toţi, dar trebuie să fim 

atenţi pentru că nu putem veni decât în proiectele în care consiliul judeţean este 
legat de patrimoniu.   

Prin urmare, doar acolo unde avem proprietatea, respectiv  pe investiţii  în 
patrimoniu şi nu altfel (exemplu aparatură medicală sau servicii). Am discutat cu 
domnul Bălaşa şi domnia sa în acest sens a gândit proiectele.  

Prin urmare, am să rog plenul consiliului judeţean să dea acum un vot 
pentru ca noi să ne putem angaja la cofinanţare.  

 
Domnul consilier judeţean Viorel Coifan 
Domnule preşedinte aş vrea să vă întreb dacă noi votăm acum că suntem 

de acord că cofinanţăm sau că dăm ceea ce spune legea, respectiv un vot care 
cuprinde două puncte: la primul punct asigurăm cofinanţarea de 2% în valoare 
de….. 

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Nu putem spune acum valoarea.  
 
Domnul consilier judeţean Viorel Coifan 
Exact. Atunci noi, de fapt,  vă împuternicim pe dumneavoastră că dacă între 

timp se termină proiectul la următorul consiliu să votăm şi suma ce reprezintă 
cofinanţarea.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Nu avem cum să ştim acum suma ci vom spune, de principiu, cofinanţare 

de 2% ca participant în jurizarea pe fondul Româno – Maghiar cu termen final de 
finanţare 30 ianuarie 2012.  Aceasta cred că este esenţa votului si trebuie să 
demarăm procedura de vot.  

Consiliul judeţean a aprobat  împuternicirea a preşedintelui pentru a angaja, 
de principiu cei 2% în acest proiect  cu 34 voturi „pentru” din partea 
doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, Borha Liviu, 
Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa 
Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu Ion, Coifan  
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Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan Lelica, Cutu 
Dorin Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu Marian  Hehn 
Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – Emilia,  
Munteanu Sorin, Negoiţă Adrian – Valentin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă Emilian – 
Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  Suciu Matei, 
Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan, Tiuch Cătălin 

 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
Sunt de acord cu acest vot dar cred, din mica mea experienţă pe care o 

avem pe fonduri europene, că spitalul, ulterior, nu are bani pentru a veni cu partea 
lor şi atunci tot noi consiliul judeţean trebuie să venim şi ar fi bine daca am putea 
realiza acest lucru pentru a-i sprijini.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Consiliul judeţean finanţează integral cheltuielile de patrimoniu întrucât 

spitalul judeţean se află în patrimoniul consiliului judeţean.  
Deci, noi trebuie, odată câştigat proiectul, să fixăm în lista de investiţii 

posibilitatea cheltuirii acestor bani în timp, iar recuperarea lor se face la finalizarea 
lucrărilor sau pe parcurs.  

Pe de altă parte, ca răspuns la interpelarea domnului Titu Bojin, pentru că 
domnia sa a fost sceptic la începutul anului şi propunea să nu votăm bugetul 
pentru că nu trec salariile şi rămâne consiliul judeţean şi instituţiile din subordine  
fără salarii. L-am asigurat atunci pe domnia sa că nu rămâne nimeni din consiliul 
judeţean fără salarii şi iată că ne aflăm în luna decembrie, iar acest lucru s-a 
confirmat. Nimeni din consiliul judeţean şi din insttituţiile subordonate  nu a rămas 
fără salariu. Dimensionarea bugetului am făcut-o corect şi ar fi bine să se înţeleagă 
că orice vot sau orice propunere de acest tip care nu e fundament, anul viitor nu va 
mai fi.  

În legătură cu localităţile din judeţ vă pot spune că salariile s-au plătit şi sunt 
doar câteva probleme la câteva primării care au conturile blocate. Patru primării au  
conturile blocate chiar de noi,  întrucât nu şi-au plătit datoriile faţă de consiliul 
judeţean. Sunt şi alte primării  de la nivelul judeţului Timiş,  cum ar fi Primăria 
Racoviţa care, încă din legislatura trecută primarul a angajat primăria  mult mai 
mult decât putea să asigure ca venituri pe un Program SAPARD şi are şi la acest 
moment datorii. Actualul primar nu are altceva de făcut decât să suporte 
consecinţele acestui lucru, neavând bani din ce să plătească cofinanţarea la acel 
Program SAPARD. Şi aici încercăm să găsim soluţii. La nivelul consiliului judeţean 
încercăm  să găsim o soluţie pe Criteriul IV,  să avem ca prioritate aceste localităţi 
şi să le ajutăm.  

În legătură cu autostrada pot spune că „un ochi plânge şi un ochi râde”. 
Este o chestiune foarte interesantă. Toată lumea a dorit această autostradă. Toate 
guvernele au blamat şi au făcut campanie pe această autostradă. Nimeni nu a 
finalizat-o ci doar actualul Guvern. Sigur că pe margine se poate sta şi spune ce 
mai e de făcut şi de ce s-a făcut una şi nu s-a făcut cealaltă, găsindu-se tot felul de 
motive pentru a vorbi de rău.  

În acest moment autostrada a fost dată în circulaţie. Sunt 32 de km de 
autostradă daţi în circulaţie şi aşa cum ştie toată lumea nu este încă finalizată. 
Urmează ca până în luna mai să se finalizeze toate lucrările. Autostrada nu este 
un drum intern ci este destintă unei relaţionări de traseu lung. Urcarea pe 
autostradă înseamnă relaţia cu vestul dacă mergem spre Budapesta sau cu estul 
dacă mergem spre Bucureşti, în condiţiile în care anul viitor, primii zece kilometri 
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din autostrada ( Timişoara – Ianova) vor fi gata, apoi urmează să se termine 
Timişoara – Lugoj într-un an sau doi.  

Pentru noi, venim şi spunem că coborârea de pe autostradă se face pe un 
drum judeţean. Acest drum a fost modernizat de noi tocmai pentru a pregăti 
această coborâre de pe autostradă. Probabil că trebuie să avem în vedere o 
lărgire a drumului de la autostradă până la centură şi aceasta poate fi una din 
propunerile cu care putem merge anul viitor pe 4 benzi pentru a face relaţionarea 
cu centura Timişoarei.  

Faptul că Dumbrăviţa nu a acceptat acum mulţi ani să facem un inel pe un 
drum judeţean se va reflecta acum prin aglomeraţia pe centru. Oricât am încerca 
să facem pe Dumbrăviţa o relaţionare mai mare este imposibil pentru că nu mai 
avem teren. Ar mai fi soluţia să venim pe lângă pădure şi să facem un sens unic 
într-o parte şi unul în cealaltă parte, astfel încât să relaxăm circulaţia.  

Există ca propunere coborârea de pe autostradă la intrarea în Sânandrei şi 
trebuie să o susţinem mai departe indiferent care va fi guvernul. Bine, eu sunt 
convins că tot guvernul nostru va face şi acest lucru, dar încă o dată repet că 
indiferent de guvern noi trebuie să suţinem acest lucru.  
 În acest context trebuie să ne bucurăm că avem o porţiune de autostradă pe 
care ne-am dorit-o de foarte mult timp şi ea face parte dintr-un Coridor IV care 
oricum se va realiza. Ce nu s-a realizat în 20 de ani de guvernări diferite s-a 
realizat in 2 ani de guvernare a PD-L. Eu zic să mergem mai departe, să ne 
bucurăm de ea şi să facem toate demersurile pentru a avea încă o coborâre de la 
Sânandrei, pe cele 4 benzi, care desfac Calea Aradului.  
 
 Domnul consilier judeţean Viorel Coifan 

Să înţeleg că atunci când aţi spus guvernul nostru v-aţi referit la Guvernul 
României? 

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Evident. Toată lumea a înţeles acest lucru şi sper că nu vă referiţi la alte 

guverne.  Mi se pare normal să spun Guvernul României care este condus de PD-
L, iar acesta este un lucru clar şi nu are rost să mai comentăm altceva.  

 
 
Punctul nr. 2 - Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 

preliminate a bugetelor secţiunii de funcţionare şi a secţiunii de dezvoltare 
pentru bugetul propriu al judeţului Timiş pe trimestrul IV. 

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Proiectul a fost analizat şi avizat favorabil în toate comisiile de specialitate.  
Dacă sunt discuţii?  
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 33 voturi 

„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu 
Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan 
Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu 
Marian  Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – 
Emilia,  Munteanu Sorin, Negoiţă Adrian – Valentin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă 
Emilian – Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  
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Suciu Matei, Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan, Tiuch Cătălin şi un vot 
împotrivă  din partea domnului Bologa Gheorghe.  

 
Proiectul de hotărâre fiind aprobat supun plenului spre aprobare ca, în 

intervalul până la finele anului, să i se delege preşedintelui compentenţa de-a 
efectua eventualele rectificări ale bugetului pe anul 2011. Astfel, toate modificările 
ce vor fi făcute în acest interval  vor fi aduse în discuţia şi aprobarea plenului în 
şedinţa din luna ianuarie 2012. 

Consiliul judeţean Timiş a aprobat propunerea  cu 29  voturi „pentru” din 
partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, Borha Liviu, 
Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bologa Gheorghe, 
Cândea Iosif – Dorin, Chiforeanu Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, 
Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin 
Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu Marian  Hehn Dorin – Olimpiu,  Mihoc Marcel, 
Milutinovici Valentina – Emilia,  Munteanu Sorin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă 
Emilian – Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  
Suciu Matei, Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan, 2 voturi „împotrivă” din partea 
domnilor Bojin Titu şi Matei Viorel şi 2 abţineri din partea domnilor Negoiţă Adrian 
şi Tiuch Cătălin.  

 
 
Punctul nr. 3 - Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor judeţene 

pentru anul fiscal 2012. 
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Proiectul a făcut obiectul procedurii reglementate de Legea nr. 52/2003 

privind transparenţa decizională în administraţia publică.  
Proiectul a fost analizat şi avizat favorabil în Comisia de urbanism, Comisia 

pentru cultură, învăţământ, tineret şi sport, Comisia economică şi Comisia pentru 
administraţie publică.  

Dacă sunt discuţii? 
Se supune la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 32 voturi 

„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu 
Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan 
Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu 
Marian  Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – 
Emilia,  Munteanu Sorin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă Emilian – Florin,  Sarmeş Dan 
Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  Suciu Matei, Supuran Sorin, 
Szatmari Ioan – Ştefan. 

 
 
Punctul nr. 4 - Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru 

unele servicii de interes judeţean în anul fiscal 2012.  
Proiectul a făcut obiectul procedurii reglementate de Legea nr. 52/2003 

privind transparenţa decizională în administraţia publică. Proiectul a fost analizat şi 
avizat favorabil în Comisia de urbanism, Comisia pentru cultură, învăţământ, 
tineret şi sport, Comisia economică şi Comisia pentru administraţie publică.  

Dacă sunt discuţii? 
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Domnul consilier judeţean Viorel Coifan  
Domnule preşedinte, vestea bună este că „Caragiale trăieşte!”. El trăieşte 

prin spirit pentru că altfel nu ne putem explica cum la „Aviaţia Utilitară”, în august 
am votat mărirea unor tarife, întrucât atunci se punea problema că din punct de 
vedere economic aeroportul trebuie să aibă o activitate rentabilă, rezultatul a fost 
că au plecat o parte  din cei care aveau avioane garate acolo şi efectuau zboruri 
sportive, iar acum două săptămâni, în Comisia de administraţie s-a venit cu un 
material prin care se revine la vechile tarife.  

Aş vrea să vă spun că mi s-a părut ciudat ca, fără nici un fel de explicaţie, 
să ne jucăm cu tarifele de 4 luni. Însă, în Comisia de administraţie am fost de 
acord cu reducerea acestor tarife la valoarea lor iniţială, cu condiţia ca cei care 
constituiau o sursă de venituri, şi anume cei care erau în asociaţia sportivă să 
revină în Aeroportul Cioca, întrucât aceştia, la ora actuală se duc, fie la Giroc, fie la 
Siria.  

De asemenea, vreau să subliniez că este important pentru noi ca acest 
aeroport să aibă viaţă, iar pentru ca acest  lucru să se realizeze trebuie să 
dezvoltăm o serie întreagă de activităţi. În acest sens ne-am exprimat votul în 
comisie. În consecinţă, am propus să ne punem din nou la masa discuţiilor sub o 
strictă supraveghere a consiliului judeţean şi să refacem structura Aeroportului 
Cioca.  

Cu toate acestea, rugămintea mea personală este ca după 01 ianuarie să 
facem o întâlnire cu domnul primar Ciuhandu pentru că, din păcate, de mai bine de 
un an de zile nu reuşim să progresăm nimic în ceea ce priveşte crearea unui 
parteneriat public ca să facem din Aeroportul Cioca ceea ce ne-am propus. De 
aceea cred că e nevoie şi de intervenţia dumneavoastră în acest sens.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Am înţeles intervenţia dumneavoastră dar vă spun că nu au plecat pentru 

că eu îi văd zilnic acolo în aeroport. În plus, m-am uitat şi am văzut că acesta nu 
este un amendament al comisiei ci doar un comentariu.  

 
Domnul consilier judeţean Marius Cârceie 
Discuţii au mai fost şi i-am rechemat şi în a doua şedinţă a comisiei. 

Discuţia era pentru motivarea tehnică a ridicării preţurilor în august şi a scăderii 
acestora în decembrie.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Da, este în regulă, mergem pe tarifele acestea şi votăm, dar  să ai un avion 

de 100 mii euro şi să nu poţi plăti 100 euro pe lună mi se pare ciudat.  
 
Domnul consilier judeţean Marius Cârceie 
Atunci haideţi să le lăsăm aşa cum au fost în august.  
 
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Eu sunt de acord să-i dăm activitate, dar iarăşi vă spun, să ai un avion de 

100 mii euro şi să nu poţi plăti 100 euro nu mi se pare corect.  
 
Domnul consilier judeţean Viorel Coifan  
Este 30 mii euro. 
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Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Haideţi domnule consilier că le cunosc şi eu avioanele. Cel austriac este 

120 mii euro.  
Se supune la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 30 voturi 

„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu 
Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan 
Lelica, Cutu Dorin Pompiliu,  Gaita Oana – Dana, Grecu Marian, Matei Viorel, 
Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – Emilia,  Munteanu Sorin,  Nodiţi Gheorghe, 
Răvăşilă Emilian – Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru 
Elisabeta,  Suciu Matei, Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan şi o abţinere din 
partea domnului Hehn Dorin  

 
 
Punctul nr. 5 - Proiect de hotărâre privind atribuirea unui mandat 

Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară Deşeuri Timiş. 
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Proiectul a fost analizat şi avizat favorabil în Comisia de urbanism, Comisia 

economică şi Comisia pentru administraţie publică.  
Dacă sunt discuţii? 
Se supune la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 30 voturi 

„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – 
Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru 
Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin 
Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu Marian  Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, 
Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – Emilia,  Munteanu Sorin, Nodiţi Gheorghe, 
Răvăşilă Emilian – Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru 
Elisabeta,  Suciu Matei, Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan. 

 
 
Punctul nr. 6 - Proiect de hotărâre privind darea în folosinţă gratuită a 

unor spaţii din Bastionul „Theresia” Timişoara.  
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Proiectul a fost analizat şi avizat favorabil de Comisia de urbanism, Comisia 

economică şi Comisia pentru administraţie publică.  
Dacă sunt discuţii? 
Se supune la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 31 voturi 

„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu 
Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan 
Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu 
Marian  Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, Milutinovici Valentina – Emilia,  
Munteanu Sorin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă Emilian – Florin,  Sarmeş Dan Ion, 
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Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  Suciu Matei, Supuran Sorin, Szatmari 
Ioan – Ştefan. 

 
Domnul consilier judeţean Marcel Mihoc 
Vă rog să-mi permiteţi un singur amendament pe care l-am spus în Comisia 

de urbanism şi prin care am propus ca în aceste spaţii pe care le dăm cu atribuire 
directă să nu se desfăşoare activităţi politice. Vreau să fie un amendament spus 
clar. 

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Da, este corect.  Dar ce înseamnă „fără activităţi politice” pentru că nu 

acesta a fost  sensul amendamentului.  
 
Domnul consilier judeţean Marcel Mihoc 
Să nu fie cabinetul unui parlamentar sau deputat.  
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Nu, nu aşa a fost amendamentul.  Amendamentul a fost în sensul să nu se 

găzduiască cabinete sau organizaţii politice, dar discuţii politice e imposibil să nu 
se întâmple.  

 
Domnul consilier judeţean Marcel Mihoc 
Avem toată stima. Vă respectăm promisiunile dumneavoastră şi ale vechii 

conduceri, dar am ţinut să facem aceste menţiuni în comisie şi nu vrem activităţi 
politice pregnante, respectiv fără cabinete ale parlamentarilor sau deputaţilor. Că 
discută, asta e altceva.  

 
 Domnul consilier judeţean Viorel Sasca 

Numai puţin domnule preşedinte, vă rog să-mi permiteţi să intervin şi să vă 
spun că, şi în  Comisia economică s-a discutat problema unei echidistanţe politice, 
pentru că „Societatea Timişoara” a avut atitudini  politice şi e foarte bine că s-a 
întâmplat aşa, dar important e să nu fie partizane. Să existe echidistanţă într-un 
spaţiu viu în care se poate face dezbatere politică.  

 
Domnul vicepreşedinte Liviu Borha 
Stimaţi colegi, cred că vă amintiţi că aceste spaţii pe care le-am dat cu 

atribuire directă am hotărât să nu fie subînchiriate.  Dacă nu se permite 
subînchirierea nu mai au posibilitatea să facă sedii de partide, de organizaţii etc.  

 
 
Punctul nr. 7 - Proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii 

licenţelor de traseu pentru efectuarea transportului public de persoane prin 
curse regulate speciale unor operatori de transport rutier. 

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Proiectul a fost analizat şi avizat favorabil în Comisia pentru administraţie 

publică şi Comisia de urbanism. La şedinţa Comisiei de urbanism s-a propus 
atribuirea licenţei de traseu şi pentru SC Smithfiel Prod. SRL Timişoara care a 
depus documentaţia ulterior analizării proiectului în cadrul Comisiei pentru 
administraţie publică.  
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Dacă nu sunt discuţii referitoare la amendament, se supune la vot 
amendamentul Comisiei de urbanism.  

Consiliul judeţean Timiş a aprobat amendamentul   cu 31 voturi „pentru” din 
partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, Borha Liviu, 
Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – 
Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru 
Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin 
Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu Marian  Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, 
Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – Emilia,  Munteanu Sorin,  Nodiţi Gheorghe, 
Răvăşilă Emilian – Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru 
Elisabeta,  Suciu Matei, Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan şi o abţinere din 
partea domnului Negoiţă Adrian.  

Dacă sunt discuţii referitoare la proiectul de hotărâre? Dacă nu, se supune 
la vot proiectul de hotărâre.  

Consiliul judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 32 voturi 
„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu 
Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan 
Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu 
Marian,  Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – 
Emilia,  Munteanu Sorin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă Emilian – Florin,  Sarmeş Dan 
Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  Suciu Matei, Supuran Sorin, 
Szatmari Ioan – Ştefan, şi o abţinere din partea domnului Negoiţă Adrian.  

 
 
Punctul nr. 8 - Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea 

„Programului de transport judeţean de persoane prin curse regulate pentru 
perioada 01.07.2008 – 30.04.2013”. 

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Proiectul a fost analizat şi avizat favorabil de Comisia pentru administraţie 

publică şi Comisia de urbanism.  
Dacă sunt discuţii? 
Se supune la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 33 voturi 

„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu 
Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan 
Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu 
Marian  Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – 
Emilia,  Munteanu Sorin, Negoiţă Adrian – Valentin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă 
Emilian – Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  
Suciu Matei, Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan. 

 
 
Punctul nr. 9 - Proiect de hotărâre privind desemnarea 

reprezentantului Consiliului Judeţean Timiş în Consiliul Consultativ al 
Inspectoratului Şcolar Judeţean Timiş. 



 19

Proiectul nu a mai fost analizat în comisii, întrucât desemnarea 
reprezentantului nostru în Consiliul consultativ urmează să se realizeze direct în 
plenul şedinţei Consiliului Judeţean Timiş.  Există o coaliţie aici care va decide. 
Noi, cei din opoziţie, ne uităm la ce propune coaliţia.  

Dacă sunt propuneri? 
 
Domnul consilier judeţean Viorel Sasca 
Eu cred că vom hotărâ în mod corect şi democratic. Prin urmare, propun pe 

domnul Sandu Octavian, domnia sa fiind un specialist recunoscut, întrucât a fost 
şeful inspectoratului şcolar. Este o persoană de o valoare deosebită şi cred că este 
nevoie de experienţa unui astfel de profesor în respectivul organism. Domnia sa 
este de acord să  fie nominalizat.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Există alte propuneri? Dacă nu, supun la vot această propunere.  
Consiliul judeţean Timiş a aprobat propunerea, respectiv proiectul de 

hotărâre cu  19 voturi „pentru” din partea doamnelor/domnilor, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Cârceie 
Marius Radu, Chiforeanu Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa 
Cosmin Lăscuţ, Crişan Lelica, Hehn Dorin – Olimpiu, Mihoc Marcel, Milutinovici 
Valentina – Emilia, Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan,  Suciu Matei, Supuran 
Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan, 8 voturi „împotrivă” din partea doamnelor/domnilor  
Cutu Dorin Pompiliu, Gaita Oana – Dana, Grecu Marian,  Matei Viorel, Negoiţă 
Adrian – Valentin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă Emilian – Florin,  Spătaru Elisabeta şi 
5 „abţineri” din partea domnilor  Constantin Ostaficiuc,  Bojin Mihăiţă, Bitea Nicolae 
Florin, Cândea Iosif – Dorin, Munteanu Sorin.  

 
 
Punctul nr. 10 - Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de 

ocupare a funcţiilor publice al aparatului de specialitate al Consiliului 
Judeţean Timiş pe anul 2012.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Proiectul a fost analizat şi avizat favorabil în Comisia pentru administraţie 

publică şi în Comisia economică.  
Dacă sunt discuţii? 
Se supune la vot proiectul de hotărâre.  
Consiliul judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 33 voturi 

„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu 
Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan 
Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu 
Marian  Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – 
Emilia,  Munteanu Sorin, Negoiţă Adrian – Valentin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă 
Emilian – Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  
Suciu Matei, Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan.  
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Punctul nr. 11  - Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării 
unor servicii de audit în legătură cu activitatea economico – financiară a SC 
Politehnica Timişoara SA.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Nu avem nici o relaţionarizare pentru a putea face un contract de audit şi 

din această cauză este nevoie ca  proiectul de hotărâre să fie aprobat, iar apoi  
putem contracta acest audit.  

Dacă sunt discuţii? 
 

 Domnul consilier judeţean Suciu Matei 
 Cine plăteşte acest audit ? 
 
 Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
 Consiliul judeţean Timiş în baza acestui proiect de hotărâre. 
 

Domnul consilier judeţean Suciu Matei 
Dar avem promisiune de la „Poli” pentru preluare sau le facem audit pe banii 

noştri să vedem, de fapt, cum stau ei din punct de vedere economic şi financiar.  
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Noi nu putem să facem audit dacă nu suntem implicaţi într-un fel. Nu 

suntem membri ai societăţii şi  nu suntem acţionari. Dacă vrem să intrăm în 
societate este normal să ştim ce se întâmplă în societate.   

 
Domnul consilier judeţean Suciu Matei 
Dar avem promisiune scrisă în acest sens? 
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Nu, nu avem nici o promisiune scrisă.  

 
Domnul consilier judeţean Suciu Matei 
Atunci le facem un serviciu pe banii consiliului judeţean şi ei după aceea pot 

spune că ne mulţumesc şi sistează discuţiile vis-a-vis de preluare.  
 
Domnul consilier judeţean Leontin De Maio 
Domnule consilier, auditul este pentru noi să vedem cum stau ei.  
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Da, facem audit ca să ne convingem noi că putem intra sau nu în societate. 

O altă relaţionare decât o decizie a noastră, pentru un contract până în 15 mii 
euro, nu avem cum să facem. Din acest motiv avem nevoie de hotărârea 
consiliului şi de un contract semnat.  

 
Domnul consilier judeţean Viorel Sasca 

 Sunt de acord cu acest audit, dar se ridică, totuşi, câteva probleme care 
trebuie gândite foarte bine.  Acest audit şi rezultatele lui vor trebui recunoscute de 
societate, atffel nu poate fi considerat ca bază de discuţie.  

Trebuie să vedem în ce măsură acest audit va reliefa situaţia adevărată, 
pentru că din câte ştiu eu, sunt o serie de procese pe rol. Nu ştiu dacă un astfel de 
audit poate pune în evidenţă şi aceste situaţii.  Ar trebui ca după ce se face auditul 
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să existe o declaraţie din partea patronului din care să rezulte că aceea este 
situaţia financiară reală la zi. Nu vrem să ne trezim ulterior că din procesele în curs 
pe rol sau din datoriile ascunse apar aşa, din „spuma mării”  probleme şi noi vom fi 
obligaţi să plătim dacă intrăm în această combinaţie.  

Trebuie să ştim cum ne putem feri şi sper că specialiştii ne vor îndruma 
corect, astfel încât să nu ne confruntăm cu aceste situaţii.  
 
 Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
 Tocmai acesta este scopul: să găsim o fotografie a ceea ce se întâmplă. 
Auditul comandat de noi va fi corect. Probabil că vom lucra cu o firmă de renume 
pentru a avea siguranţa unei societăţi puternice.  Auditul va fi juridic şi fiscal.  
 
 Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă 
 Vreau să spun că domnul consilier judeţean Viorel Sasca a avut de data 
aceasta dreptate.  Totuşi dacă nu există un contract semnat cu domnul Iancu cum 
putem face noi un audit la o societate în care patronul nu este de acord.  
 
 Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
 Am avut o discuţie cu domnul Iancu şi cu conducerea societăţii respective, 
care, în paralel, face şi ea un audit. Noi am primit , deja, din partea auditorului 
invitaţia de a participa cu toate datele şi datoriile, la auditul lor. În acelaşi timp 
venim şi noi cu varianta noastră. Vom suprapune toate variantele şi cu siguranţă 
vom găsi realitatea.  
 Noi nu putem intra în nici o relaţionare cu o firmă de audit sau de analiză 
financiară până nu avem o hotărâre  aprobată de consiliul judeţean.  
 
 Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă  

Acest lucru l-am înţeles. Nu aceasta este problema. Cealalta care se referă 
la discuţia cu domnul Iancu.  
  
 Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
 Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Consiliul judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre  cu 29 voturi 
„pentru” din partea doamnelor/domnilor Constantin Ostaficiuc, Crăciunescu Adam, 
Borha Liviu, Băcanu Horea – George, Bitea Nicolae Florin, Bojin Mihăiţă, Bojin 
Titu, Bologa Gheorghe, Cândea Iosif – Dorin, Cârceie Marius Radu, Chiforeanu 
Ion, Coifan  Viorel – Gheorghe, Cojocaru Silvia, Costa Cosmin Lăscuţ, Crişan 
Lelica, Cutu Dorin Pompiliu, De Maio Leontin Nicolae, Gaita Oana – Dana, Grecu 
Marian  Hehn Dorin – Olimpiu, Matei Viorel, Mihoc Marcel, Milutinovici Valentina – 
Emilia,  Munteanu Sorin, Negoiţă Adrian – Valentin, Nodiţi Gheorghe, Răvăşilă 
Emilian – Florin,  Sarmeş Dan Ion, Sasca Viorel – Zoltan, Spătaru Elisabeta,  
Suciu Matei, Supuran Sorin, Szatmari Ioan – Ştefan, Tiuch Cătălin, un vot 
„împotrivă” din partea domnului Matei Viorel şi 3 „abţineri” din partea doamnei 
Milutinovici Emilia şi a domnilor Negoiţă Adrian şi Suciu Matei.  

 
 
Punctul nr. 12 -  Diverse.  
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Dacă sunt şi alte probleme? 
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Domnul consilier judeţean Cătălin Tiuch 
Aş vrea să vă spun că începând cu anul 2007 Consiliul judeţean Timiş a 

fost implicat într-un proiect finanţat pe INTEREC IV  C , proiectul se numeşte 
„PEOPLE” şi se va închide acum.  

Am fost managerul acestui proiect, întrucât am fost desemnat de către 
consiliul judeţean şi în acest proiect au mai cooperat 7 regiuni din Uniunea 
Europeană, scopul proiectului fiind promovarea bunelor practici din judeţul Timiş şi 
din regiunile partenere pe subiecte de sănătate, asistenţă socială, incluziune 
socială şi întărirea capacităţii organizaţiilor nonguvernamentale, iar fiecare dintre 
dumneavoastră aveţi în mape un rezumat al acestui proiect cu recomandările de 
bune practici şi politici publice care ar trebui făcute în viziunea şi în baza 
rezultatelor, precum  şi a experienţelor existente în Europa pe acest domeniu. 

Faptul că acest proiect s-a terminat cu succes şi a fost apreciat atât în 
Uniunea Europeană cât şi în regiunile partenere s-a datorat intrării într-un alt 
proiect, care reprezintă o continuare a celui iniţial. Acest nou proiect se numeşte 
„CASA” şi urmează să primim, în mod oficial, la nivelul consiliului judeţean o hârtie 
de finanţare.  

Acest lucru se întîmplă mai rar, respectiv faptul că Uniunea Europeană 
finanţează un proiect în continuarea altui proiect.  Vă mulţumesc! 

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Da, proiectul care tocmai s-a încheiat a fost un proiect frumos. Acesta a 

angrenat multă lume şi are efecte pozitive.   
 
Domnul consilier judeţean Marius Cârceie 
Intervenţia mea este doar din punct de vedere tehnic pentru a ajuta colegii 

din aparatul administrativ şi vreau să vă spun că, deşi aţi introdus două hotărâri pe 
ordinea de zi, aţi mers în continuare cu numerotaţia iniţială.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Vă referiţi la cea de la mandat? 
 
Domnul consilier judeţean Marius Cârceie 
Numărul hotărârii îl puneţi la final sau la început şi decalaţi numerele? 
 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Domnul secretar spune că în general nu am dat niciodată o hotărăre pentru 

mandat şi rămâne din procesul – verbal.   
Aşa a fost în fiecare an, adică s-a specificat în procesul – verbal şi nu s-a 

dat o hotărâre pentru mandat.  
 
Domnul consilier judeţean Viorel Coifan 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, fiind onorat că am participat în acest an, 

alături de dumneavoastră, la luarea unor decizii importante pentru judeţul Timiş, 
permiteţi-mi să vă urez un Crăciun Fericit alături de familie, clipe senine şi 
minunate, precum şi un AN NOU mult mai bun decât acesta.  

 
Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
Vă mulţumesc! 
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Domnul consilier judeţean Viorel Sasca 
Eu doresc să mulţumesc tuturor celor care ne-au făcut cadou aceste cărţi 

minunate. Felicit şi pe domnul Creţu pentru Ziarul „ Lumea cărţii”. Vă doresc tuturor 
sărbători fericite şi un an mai bun.  

 
Domnul consilier judeţean Titu Bojin 
Pentru că e ultima şedinţă din acest an, aş vrea şi eu să adresez tuturor 

colegilor, tuturor angajaţilor consiliului judeţean, reprezentanţilor presei, tuturor 
invitaţilor multă sănătate, sărbători fericite şi mult succes în noul an.  

Eu le mulţumesc şi colegilor de partid că s-au abţinut astăzi de la discuţii 
politice, dar din câte am văzut acest lucru a fost doar din partea noastră nu şi a 
celorlalţi.  

De aceea spun că domnul preşedinte avea dreptate când a afirmat că în 
2012 va fi un nou guvern şi  vom vota la sfârşitul anului bugetul, aşa cum am făcut-
o şi acum. 

Vă mulţumesc, şi chiar dacă  v-am întrebat răspunsul nu m-a mulţumit. Ştiu 
că sunt câteva primării care au probleme şi nu sunt fericiţi în aceste zile. Cu toate 
astea dumneavoastră domnule preşedinte spuneţi că avem, la nivelul consiliului 
judeţean, bugetul asigurat.   
 Nu în cele din urmă, vreau să mulţumesc tuturor celor 99 de primari din 
judeţul Timiş, să le transmit respectul nostru pentru felul în care au transpus în 
practică ceea ce noi am hotărât şi de asemenea, le transmit Sărbători Fericite şi La 
mulţi ani. 
 
 Domnul preşedinte Constantin Ostaficiuc 
 Vă mulţumesc şi eu tuturor.  

Îi mulţumesc domnului Coifan pentru onoarea care ne-a făcut-o stând 
altături de noi în această perioadă, îi mulţumesc şi domnului Sasca pentru 
contribuţia pozitivă a domniei sale, pot spune eu şi nu contribuţia negativă din 
timpul anului aşa cum spunea domnul Negoiţă,  îi mulţumesc domnului Bojin 
pentru premoniţia pe care o are şi sigur că va fi un nou guvern şi un nou plen al 
consiliului judeţean  anul viitor  pentru că vor fi noi alegeri şi este inevitabil să nu se 
schimbe.  
 Chiar dacă uneori am mai glumit pe teme politice, până la urmă consiliul 
judeţean împreună cu aparatul executiv şi aici îi mulţumesc în special domnului 
secretar pentru munca domniei sale care nu a fost deloc uşoară în acest an,  
împreună cu colegii din instituţiile subordonate, dar şi cu dumneavoastră domnilor 
consilieri judeţeni, cei care cu bune cu rele am trecut împreună o serie de proiecte 
importante pentru viitorul şi strategia de dezvoltare a judeţului Timiş, am reuşit să 
depăşim o serie de probleme mai grele din timpul anului, iar acum la sfârşit de an 
putem face un bilanţ a ceea ce am realizat.  
 Pe de altă parte, vreau să vă anunţ cu bucurie că ne-au venit aproximativ 49 
milioane de lei, această sumă reprezintă banii cheltuiţi pentru deponeu şi urmează 
să vină banii până la suma finală de 17 milioane de euro, iar acesta nu poate fi 
decât un lucru extraordinar pentru noi. 
  Vreau să-l felicit şi pe domnul Leontin De Maio pentru modul în care 
conduce echipa de baschet şi care acum se află pe locul I în clasament. Este o 
realizare şi o performanţă frumoasă  a noastră, a plenului consiliului judeţean 
pentru că împreună am decis în vară să fim acţionari majoritari.  
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Sunt multe realizări frumoase pe care le-am reuşit împreună şi de aceea 
vreau să vă mulţumesc.  
 Mulţumesc, de asemenea, presei care a fost mereu alături de noi şi cred că 
acum la final de an vreau să vă  transmit dumneavoastră şi celor dragi  Sărbători 
Fericite, Un Nou An Fericit, vacanţă plăcută pentru aceia ce aleg să plece în 
vacanţă, iar la ora 12,00 vă invit să ne întâlnim cu toţii la Muzeul Satului Bănăţean 
unde vă este pregătită o surpriză plăcută.  
 

Dată fiind epuizarea ordinei de zi, declar închise lucrările şedinţei ordinare a 
Consiliului Judeţean Timiş. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

           PREŞEDINTE,                                      SECRETAR AL JUDEŢULUI TIMIŞ  
    Constantin OSTAFICIUC                                          Petrişor NĂDĂŞTEAN 
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